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~ ústav pro studium
~ totalitních režimů•Čj .: USTR 1-2/2016

Zápis Z 2. jednání

Praha, 12. února 2016

Počet listů : 4

,
Rady Ustavu pro studium totalitních režimů

Datum a místo zasedání: 10. 2. 2016,1 6.00 hod., ÚSTR

Rada Ústavu: Zdeněk Bárta, Emilie Benešová, Jan Bureš, Lukáš Jelínek, Naděžda

Kavalírová, Michal Uhl,

Ústav pro studium totalitních režimů: Zdeněk Hazdra, Ondřej Matějka, Michael Pelišek,

Jakub Stránský

Archiv bezpečnostních složek: Světlana Ptáčniková

Omluveni : Eduard Stehlik

Zápis vyhotovila: Jana Lišková

Program jednání:

1. Schválení programu

2. Ver ifikace zápisů z 1. jednání

3. Návrh Výroční zprávy 2015

4. Výběrové řízení na ředitele/ředitelku ABS

5. Různé

Ad 1) Schválení programu

Předsedkyně Rady Ústavu E. Benešová zahájila v 16.03 hod. 2. jednáni Rady ÚSTR
v roce 2016. Nás l edně přečetla navržený program a vyzvala pří tomné, aby se k němu

vyj ádři l i .

Usnesení: Program byl schválen v předloženém znění.

Hlasování: 6 pro (j ednomyslně)
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Ad 2) Verifikace z á p i s ů z I. jednání Rady

E. Benešová vyzvala čl eny Rad y k vyjá dřen i připom í nek k veřejn é čás t i zápisu
z l. j ednání.

Usnesení: Rada Ústavu schva luj e zá p is z veřejné části I. jednání Rady ÚST R v roce
2016 v p řed loženém znční.

Hla sování : 5 pro , I se zdržel

E. Benešová vyzvala členy Rady k vyjádření připomínek k neveřejn é část i zápisu
z I. j ednání.

Usnesení: Rada Ús tavu schvaluje zápis z neveřejn é části I. j ed nán í Rady ÚST R v roce
2016 v před l oženém znčni.

Hlasování: 6 pro (j ednomys l ně)

Ad 3) Náv r h Výročn í zprávy 2015

E. Benešová p řipomn ěla , že Radě Ústavu b yl před l ožen návrh Výroční zprávy ÚST R za
rok 20 15 k připomínkování. Z árove ň omluvila nepřítomnost E. Stehlíka , kterému se bohu žel
nepodaři lo uvol nit z j eho pra covních povínností. P ři sl í bi l a v této souvislosti, že jej požádá ,
aby své připadné připomínky zaslal v písemné podobě co možná nejdříve . Nás l ed ně požádala
Z. Hazd ru, ab y kon cept Výroční zprávy představi l .

Z. Hazd ra ínfonnoval p ří tomn é č leny Rady ÚST R, že Výro ční zpráva byla strukturována
po jednot lívých č i nnostech Ústavu (odborn á. vzděl ávací a popularí zační) . Pozomost byla
věnována tuzemské i me zinárodní spolupráci, digital izaci, rozvoj í IT a hospodaření kapito ly
355. Výroční zpráva dále obsahuje rozsáhlé a pod robné přílohy k jednotlívým v ý stup ů m ,

Nakonec připomn ěl , že předložená zpráva j e po uze pracovní verzí, ke které očekává

připomínky .

M . Uhl označ i l před loženou verz i Výroční zpráv y za velmí dobro u a sděl i l , že je s ní
mimořádně spokojen. Následně vznesl několik drobných připomínek, j ak by se dokume nt dal
j eště zlepšit, nicméně sd ě l i l, že by sí uměl představit i to, že se Výroční zpráva schválí jí ž při

tomto jednání Rad y ÚST R. Z dílč ích připominek doporuč i l především v úvodn í kapitole " Rok
20 15 v čís l ech" doplnit srovnání s rokem předch á zej íc ím s tím , že případný pok les ve
sledovaných hodnotá ch by byl vysvět l en v poznámce. Dále navrhl zacho va t v budoucím PD F
adres á řovou strukturu a pro línkovat ob sah s j ednotlívým i kap itolami. Rovněž podotkl , že
v textu zprávy se občas vyskyt ují přísliby na rok 20 16. V některých případech j e to potřebné ,

ale vě tš i nou se jedná o zbytečnou informaci, která do Výroční zprávy nepatří. Na závěr

navrhl, aby zpráva obsaho vala i odstavec o jednání s odboro výmí organizacemi.
J . Bur eš ro vněž vyjá dři l velkou spokoj enos t s předl oženou kval ítou textu. V rámci

drobných připominek doporučil především sj ednotit texty dotýkaj ící se Koncepce
dlouhodobého vědeckého rozvoje. Bylo by dl e jeho názoru vhodné buď přímo v textu
vysvě t l í t klíčové cíle a hodn oty, které z ní vyplývaj i, č í dát celý j eji text do přílohy Výroční

zprávy. Rovněž doporučí I dát do příl ohy gra fiku nové organ í začn í struktury ÚST R. Dále
navrhl zmínku o personálnim posíleni ÚSTR blí že spec ifikovat dle profesniho zařazen í
nových zaměstnanc ů.

L. Jelín ek před l o ž en ý dok ument pochv áli l, pouze doporuč íl odstranit přebyte čn á

hodnotící adjektíva z tex tu zprávy. Doporuči l také soust ředit se v úvodním slovu na úspěchy.
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Předevš ím by oc itoval hlavn í závěry z Koncepce dlouh odobého vědeckého rozvoje ÚST R,
aby se s ní mohla veřej nost seznámit. Z á rove ň podotkl, že některé základní cí le a hodnoty,
obsažené v Konce pci, vyj adřuj i poslán í ÚSTR lépe a přesn ěj i , než souěasné znění zákona o
ÚSTR a ABS.

O. Matěj ka poděkova l za připominky a pří slíbil jeji ch zapracováni. K při pomince týkajicí
se p ř í slib ů do budoucna vysvět li l, žc některé změny j e snazší popsat v konte xtu dvou let,
neboť ne vše se st ihne proj evit během ka l endářn i ho roku. Na několika místech by proto avizo
na rok 20 16 ponechal.

K otázce, zda do Výročn i zprávy doplnit odsta vec o jednáni s odbory, Z. Bárt a podotkl ,
že je to jen jedna z činnos ti , kterou se vedeni ÚSTR musí zabýv at, nepřij de mu proto logické
ji j ako jed inou vypichovat.

E. Benešová dopl níla, že v tako vém připad ě by Výročn í zpráva mu sela obsahovat i
informace o dalších jednání ch (např. o poradách vedení apod.). K předloženému textu
Výroční zprávy předsedkyně Rady doporučil a , ab y byl dokument doplněn o kapítolu, která se
bude zabývat impl ementací zákona o státní s l užbě a z toho vyplývaj icím vztahem
me zí ÚST R a ABS.

Z. Hazdra přislíb i l vtěl i t tuto probl em atíku do úvodnih o slova.
L. Jelín ek doporučil zmínít v rámci této pasáže, s č im se ÚSTR potýká a j ak mohou

sen á t oři pom oci.
N. Kaval írov á Výroěni zprávu pochvál ila, pou ze požáda la, aby místo "kolegyně", byl

v textu pou žíván termin "pracovnice" .
E. Benešová na závěr debaty požád ala vede ni ÚSTR o zapracování při pomínek , dop l nění

zbývaj icích inform ací a část i o ABS , aby mohl a být Výročn i zpráva na př i štirn j ednání
schválena. V této so uvislos tí dala ke zvážení, zda by nebylo vhodn čj š í CD, které se ke zprávě

přik l ád á , nahr adit tlash diskem .
J. Stránský navrhl nahr adi t CD webovým odkazem uvnit ř zprávy.

Ad 4) Výběrové řízení na řed i te l e/řed i te l ku ABS

Z. Hazdr a vysvět l i l , že ačko l iv ÚSTR nespadá do působnosti služebního zákona, ABS
ano. Ředitel ÚST R je vůč i řed itelce ABS v pozici služebniho orgá nu a je proto jeho
povinností v souladu se služebním zákonem a ve spolupráci s náměstkem Ministerstva vnitra
pro státní službu uspořádat výběrové řízení na po zici řed i t e le/ředítelky ABS. Do výběrového

řízeni se přih l ás il pouze jediný kand idát , jak ostatně bylo obvyklé i v jiných institucích, kde
prob íhalo výběrové řízení na vedoucí posty v souladu s ustanoven ími služebniho zákona.
Pohovor s uchazečkou absolvovala výběrová ko mise ve složení: PhD r. Jiří Úlovec, ředitel

Odboru archivni správy a spisové služby Ministerstva vnitra, Mgr. Petr Caj thaml, archi vář

z Archivu Univerzity Karlovy, doc. PhD r. Lud mila Sulitko vá, CSc ., arch i v á řka , a PhD r.
Prokop Tomek, Ph .O., m ístopředseda Etické komi se a vědecký praco vnik VHÚ. Komíse
j ednoznačně doporu či l a kandid átku, S. Ptáčni kovou, do funkce jmenovat. Ačkol i v i Z. Hazdr a
je s prací S. Pt á čn íkov é osobně velmi spokojen, upozomí l, že v souladu se zákonem č .

181/2007 Sb. j e nutno jmenování nové řed ite lky AB S nej prve projednat s Radou ÚSTR.
Z toho to důvodu předa l č l enům Rady o ficiálni žádos t o projedn án í jmenováni S. Ptáčnikové

řed i telkou ABS na příštím j ednáni Rady ÚSTR spolu s životopisem vybrané kandidá tky.
E. Benešová požádala při tomn é č leny Rady ÚST R, aby se s před loženým i dok umenty do

pří štiho j ednáni sezn ámili,
L. Jelínek požádal S. Ptáčníkovou , aby si na příšt í jednání při pravi l a krátké představen i

koncepce, s ktero u do výběrového řízen i vstupovala.
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Ad 5) Různé

Členové Rady požádali o vložen í všech podkladů k jednáním Rady z minulých let (20 13
20 15) na FTP, aby je měli v případě nutnosti vždy k dispozicí na jednom mistě .

Vzhledem k tomu, že již nikdo neměl žádný podnět do diskuze, ukončila předsedkyně

Rady ÚSTR v 16.45 veřejnou část jednání.

Další jednání Rady Ústavu se bude konat dne 10. března 2016 v 10.00 hodin.

Za správnost: . .. .

Emilie Benešová
předsedkyně Rady Ústavu pro studium totalitní ch režimů
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